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Den islanske fjernvarmeværksforening 
SAMORKA har taget ansvaret for 
NORDVARMES sekreteriat i perioden 
23.81997 til 18.10.1999. Franz Árnason 
har været præsident og María J. 
Gunnarsdóttir har været generalsekretær. 
 
Fjernvarmeværkernes 
repræsentanter 
 
Erling Petersen   DFF 
(til 8.april 1998) 
Birger Lauersen   DFF 
(fra april 1998) 
Monica Havskjöld   NFV 
(til  30. juni 1998) 
Heidi Juhler   NFV 
(fra 1. okt.1998) 
Heikki Koivisto   SKY 
Rolf Stålebrant   FVF 
María J. Gunnarsdóttir  SAMORKA 
 
Direktörene har haft fjorten möder i 
perioden hvoraf fire har været 
telefonmöder og tre sammenfaldende med 
præsidiemöder.  
 
Direktörmöder: 
6.9.1997 Oslo, Norge 
17.10.1997 Telefonmöde 
13.1.1998 Telefonmöde 
6.2.1998 Gällivare, Sverige 
2.4.1998 Köbenhavn, Danmark 
10.6.1998 Stockholm, Sverige 
23.8.1998 Helsinki, Finland 
9.11.1998 Telefonmöde 
13.1.1999 Köbenhavn, Danmark 
15.4.1999 Stockholm, Sverige 
13.6.1999 Sheffield, England 
9.9.1999 Köbenhavn, Danmark 
5.10.1999 Telefonmöde 
17.10.1999 Stockholm, Sverige 
 
Direktörmöderne har arbejdet med række 
fælles fje rnvarmespörgsmål . 

Nordvarmesymposierne har været 
foreberet og programmet er planlagt på 
direktörmöder. En stor del af tiden har 
gået til at diskutere aktuelle sager i 
EuroHeat og strategi i vigtige spörgsmål. 
Nordvarme har lagt frem forslag til 
arbejde der s.s. om at sætte 
fjernvarmeordboken på disket, forbereding 
af kraftvarmestatistikenog definitioner af 
kraftvarme.  Representant fra Nordvarme i 
EuroHeats Executive Board har været  
Erling Petersen til april 1998 og derefter 
Rolf Stålebrant.  Efter EuroHeats kongress 
i Sheffield i juni 1999 er Rolf Stålebrant 
også i Directing Committee. 
 
Envider har direktörmöderne behandlet 
rörkartellen, 2000 problematikken ???? 
 
Præsidiet 
 
Foreningernes formænd i præsidiet har 
været i perioden: 
Uffe Bro  DFF 
Egil Evensen  NVF 
Lars Andersson  FVF 
(til okt.1998) 
Åke Karlberg   FVF 
(fra okt.1998) 
Franz Árnason  SAMORKA 
Ismo Jauhiainen SKY 
 
Præsidiet har mödts fire gange i perioden. 
Det har behandlet samme emner som 
direktörmödene og også taget stilling til og 
diskuteret en række strategiske spörgsmål.   
 
Præsidiet konkluderede at fremtidige 
sprog på Nordvarmesymposier skal være 
skandinavisk dvs.dansk, svensk eller norsk 
og det skal holdes med 2- 3 års 
mellemrum.  
 
Policy inom EuroHeat, som har undergået 
store strukturelle forændringer i den sidste 
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tid, har været behandlet i præsidiet og har 
Nordvarmes engagemange gjört sit til at 
virket fremmende på den positive 
udvikling i EuroHeat. Præsidiet tog 
gemensam instilling til foreningernes 
medlemskap af Cogen og blev ening om at 
prioritera medlemskap af EuroHeat og 
ikke sprede krafterne.  Diskusion om 
fjernvarmebranschens situation i henhold 
til den forændring der forgår i elbranschen 
har været pågående.  
 
Præsidiemöder: 
7.2.1998 Gällevare, Sverige 
23.8.1998 Helsinki, Finland 
6.2.1999 Röros, Norge 
18.10.1999 Stockholm, Sverige 
 
 
NORDVARME-Symposier 
 
Den 7. Nordvarmesymposie arrangeredes i 
Helsinki i august 1998. Det var SKY som 
havde ansvaret for arrangemanget. Det var 
en Nordisk – Baltisk konference om 
fjernvarme og sproget var engelsk. 
Nordvarme fik 5 MECU tilskud til EU 
Synergy program til at indbyde femtie 
deltagere fra de baltiske lande. Tolkning 
fra engelsk til russisk var på konferencen. 
Antal deltagere fra Norden var 140 og 67 
fra baltiske lande, ialt 208 deltagere og var 
det mindre fra Norden en forvented men 
flere ikke betalende fra Baltikum.  
 
I fölge en undersögelse har tilslutning til 
symposierne været faldende men har oftest 
været omkring 200 aktive deltagere.  
Næste symposium skal være i Island år 
2000. I Akureyri 20-23 august.  
 
Arbejdsgrupper 
 
Kraftvarmegruppen sluttede sit arbejde om 
definationer af kraftvarme. Resultatet af 
deres arbejde blev brugt som udspil til 
EuroHeats arbejdsgruppe om samme 
emne.  
 
Tre arbejdsgrupper blev sat i gagn i 
perioden: 

 
1. Nögletal för fjernvarme –Billigere 

fjernvarmedistribution 
2. Miljöarbejde i fjernvarme 
 
 
De skal slutte deres arbejde med en 
rapport i slutningen af året og presentere 
den på Nordvarmesymposiet næste 
sommer i Akureyri.  
 
I EU Marketing Group har Marjatta Talsi, 
SKY siddet som Nordvarmes representant.  
 
 
Publikationer 
 
Pocketfolder på engelska 1997 som blev 
fremlagt på Nordvarmesymposiet i 
Helsinki 1998  


